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Gatu- och samhällsmiljönämndensprotokoll
onsdagen den 1 juni 2022

Plats och t id

KF-salen 2:E04, klockan 18:00-20:25

Paragrafer

43-51

Justering

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av
beslutsprotokoll. Denna återfinns sist i protokollet.

Justeringen sker den 9 juni 2022.

Protokollförare

Susanna Nordström, nämndsekreterare

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

mailto:gatu-samhallsmiljonamnden@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

Närvarande

Beslutande

Rickard Malmström (MP), ordf.
Hilde Klasson (S), 1:e vice ordf.
Jonas Petersson (C), 2:e vice ordf., närvarar på distans
Mats Gyllander (M)
Andreas Hallin (S)
Birgitta Holmlund (S)
Jens Nilsson (S)
Susanne Åhlander (L)
Fredrik Björkman (M)
Anna-Karin Vaz Contreiras (KD)
Bodil Brutemark (V)
Erik Wiklund (V)
Mattias Jansson (SD)

Ej tjänstgörande ersättare

Catrin Johansson (S)
Stefan Edelsvärd (L)
Per Eric Rosén (MP)
Iulia Karlsson (MP)
John Manders (M)
Inger Söderberg (M)
Martin Wisell (KD)

Övriga närvarande

Anna Axelsson, biträdande stadsbyggnadsdirektör
Annila Axelsson, avdelningschef Gata, park och natur, närvarar på distans
Roger Lindström, områdeschef Drift
Tove Västibacken, enhetschef Trafik och samhälle
Gustav Hector, konsult Exploatering, närvarar på distans
Towa Widh, kontroller, närvarar på distans
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 43

Val av justerare samt justeringsdag

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden beslutar

1. att utse Jonas Petersson (C) att tillsammans med ordföranden justera dagens
protokoll torsdagen den 9 juni 2022.
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 44

Fastställande av föredragningslista

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden beslutar

1. att lägga till frågor från Fredrik Björkman (M) och Jonas Petersson (C),

2. att i övrigt fastställa utsänd föredragningslista.
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 45

Utformning av miljön på Kungsgatan

GSN-2022-01330

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden beslutar

1. att miljön vid Kungsgatan utformas enligt redovisat förslag för att bli en mer
attraktiv plats att vistas vid.

Sammanfattning

I samband med beslutet om att införa en ändrad trafikreglering på Kungsgatan i syfte
att minska genomfartstrafiken uppdrogs till stadsbyggnadsförvaltningen att ta fram ett
förslag på hur miljön vid Kungsgatan kan utformas för att bli en mer attraktiv platsatt
vistas vid. Ett förslag har tagits fram för genomförande under försommaren 2022.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 23 maj 2022
Bilaga, Utsmyckning Kungsgatan

Yrkanden

Mats Gyllander (M) och Fredrik Björkman (M) yrkar:

att ärendet i återemitteras för att bland annat omhänderta innehållet i framställt
initiativärende om diagonala övergångsställen.

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) stödjer Mats Gyllanders med fleras återremissyrkande
och yrkar därefter avslag till liggande förslag.

Mattias Jansson (SD) yrkar avslag till liggande förslag.

Jonas Petersson (C) yrkar bifall till Mats Gyllanders (M) återremissyrkande.

Beslutsgång

Ordföranden ställer först ärendets avgörande idag mot återremiss och finner att
ärendet ska avgöras idag.
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

Ordföranden ställer därefter liggande förslag mot avslag och finner att gatu- och
samhällsmiljönämnden bifaller det liggande förslaget.

Reservat ioner

Mats Gyllander (M), Fredrik Björkman (M) och Jonas Petersson (C) reserverar sig mot
beslutet till förmån för eget återremissyrkande.

Jonas Petersson (C) reserverar sig till förmån för återremissyrkandet.

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering:

Vid GSN i mars 2022 fick nämnden första gången se förslaget till utsmyckningar, det
fanns bara ett förslag som presenterades. Sen kom det som ett ärende redan i
GSNAU i 27/4, men fortfarande utan kostnadskalkyl, eller någon trafiksäkerhets-
eller tillgänglighetsanalys (för personer med synnedsättning eller blindhet till
exempel).

Vi tycker att ärendet har gått för snabbt. Visserligen fanns nu kostnadskalkyl på
800000 kr i beslutsärendet till GSN 1/6, men ingen tillgänglighets analys när det
gäller att ändra utseende på övergångsställe och inrätta en speakerröst, vilket KD
finner anmärkningsvärt. Flera har kommit till mig och frågat –är detta verkligen
lagligt? Flera kommuner har fått avslag av TRV i liknande ärenden.

Förutom trafik- och tillgänglighetsaspekten - man borde också tänka ett varv till
innan man målar en gruppssymbolfärger på gatan och hur lämpligt det är att
använda skattemedel till detta?

Utsmyckningarna i stadsmiljön borde inte ligga på GSNs bord utan torde vara en
fråga för Kulturnämnden egentligen. Som det gjordes när det gäller förändringarna
av Stora torget.

Konsekvensanalys ska alltid göras

I det här fallet borde verkligen SRF (synskadades riksförbund) och Funktionsrätt
involverats. Vilken konsekvens kan det få för synnedsatta, har det betydelse för de
som har ledsyn, om det är svart-vita streck med tydliga kontraster eller andra
färger? Vi vet inte, och vid fråga i Nämnden så har INTE Funktionsrätt eller SRF varit
involverade vid framtagandet och förändring av övergångsställe på Kungsgatan.
Och speakerrösten vid övergångsstället: hur reagerar en blind på att plötsligt höra:
”Välkommen som du är?” utan att se regnbågsfärgerna i gatan som det hänvisas till.
Hade man tänkt ha den på flera språk? Vi har ju många turister som kommer via
Resecentrum, om rösten bara är på svenska vid trafikljuset, så kan man tro man
gjort något ”övertramp”. Inte så välkomnande.
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

Finns obesvarade frågor. Kristdemokraterna vill därför avslå ärende 3. Skattemedel
bör användas med eftertänksamhet, viktigare prioritera främjandet av
trafiksäkerhet än driva symbolpolitik.

Mattias Jansson (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering:

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet om att måla upp övergångsställen
på Kungsgatan i pridefärger och specialutrusta dem med ”egna” ljudlösningar.

Sverigedemokraterna anser att alla medborgare ska ha samma rättigheter och
skyldigheter. Men detta befrämjas inte av rena symbolåtgärder, hur
behjärtansvärda de än må kännas för både kommunala tjänstemän och folkvalda
politiker. När prislappen för det hela dessutom ligger på 800 000 kr såmenar vi att
det sannerligen finns anledning att hejda sig. Det kan omöjligen vara en ansvarsfull
hantering av kommunens skattemedel.

Kommunens företrädare ska ägna sig åt kärnverksamheter, och att måla upp och
specialutrusta övergångsställen utifrån den ena eller andra opinionsbildande linjen,
kan inte med bästa vilja i världen ses om en del av Gatu-och
Samhällsmiljönämndens kärnverksamhet.
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 46

Svar på mot ion om avgiftsfri kollekt ivt rafik
för skolungdomar och pensionärer från Lovisa
Johansson (FI) och St ina Jansson (FI)

GSN-2022-01246

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden beslutar

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt den 13
december 2021

att Uppsala kommun inför avgiftsfri kollektivtrafik för skolungdomar i grund-
och gymnasieskolan utan tidsbegränsningar, samt
att Uppsala kommun inför avgiftsfri kollektivtrafik för pensionärer utan
tidsbegränsningar.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 april 2022
Bilaga, Motion om avgiftsfri kollektivtrafik för skolungdomar och pensionärer

Yrkanden

Mats Gyllander (M) och Bodil Brutemark (V) yrkar bifall till liggande förslag.
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 47

Informationsärenden

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden beslutar

1. att lägga informationen till handlingarna.

Sammanfattning

Information om Boländerna, Gustav Hector, konsult Exploatering, 20 min inkl.
frågor

Återkoppling Kungsgatan, Tove Västibacken, enhetschef Trafik och samhälle, 30
min inkl. frågor
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 48

Delegat ionsbeslut för perioden 25 april –17
maj 2022

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden beslutar

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 25 april –17 maj
2022 till protokollet.

Sammanfattning

Delegationsförteckning gatu-och samhällsmiljönämnden 25 april –17 maj 2022

Fordonsflyttar

P-tillstånd rörelsehindrade

Särskild kollektivtrafik

Beställningar avrop

https://insidan.uppsala.se/Global/1_Insidan/Dokument/Mitt_kontor_Min_forvaltning/Namnder/GSN/2021/Anm%c3%a4lnings%c3%a4renden%20och%20delegationsbeslut/2021-06-22/Delegationsf%c3%b6rteckning%20Gatu-%20och%20samh%c3%a4llsmilj%c3%b6n%c3%a4mnden%202021-06-22.pdf
https://insidan.uppsala.se/Global/1_Insidan/Dokument/Mitt_kontor_Min_forvaltning/Namnder/GSN/2021/Anm%c3%a4lnings%c3%a4renden%20och%20delegationsbeslut/2021-06-22/S%c3%a4rskild%20kollektivtrafik.pdf
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 49

Anmälningsärenden för perioden 25 april –17
maj 2022

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden beslutar

1. att lägga förteckning över anmälningsärenden för perioden 25 april -17 maj
2022till protokollet.

Sammanfattning

Månadsuppföljning per april 2022

Nya ärenden

Arbetsutskottets protokoll den 23maj 2022(publiceras på Insidan)

Initiativärende ”Diagonalt övergångsställe” Bangårdsgatan –Kungsgatan från
Moderaterna

https://insidan.uppsala.se/Global/1_Insidan/Dokument/Mitt_kontor_Min_forvaltning/Namnder/GSN/2021/Anm%c3%a4lnings%c3%a4renden%20och%20delegationsbeslut/2021-06-22/Nya%20%c3%a4renden.pdf
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokoll 2022-06-01

Protokollet är justerat elektroniskt.
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.

Utdragsbestyrkande

§ 50

Deltagande konferens och möten
Inga konferenser eller möten finns att anmäla vid nämnden.

…

§ 51

Frågor från nämndens ledamöter
Följande frågor anmäls vid nämnden den 1 juni 2022. De frågor som inte besvaras vid
nämnden besvaras via mejl:

Fråga från Fredrik Björkman (M):

Jag fick svar på min tidigare fråga på mail den 16/5. Svaret lyder:

Det finns idag ingen samkörning av register för att identifiera eventuellt missbruk av
parkeringstillstånd för rörelsehindrade.

Med anledning av det svaret vill jag ställa en följdfråga.

-Vad hindrar att namn på personer som förekommer i den utredning som
redovisades i UNT 22/5 kontrolleras mot lista över personer och anhöriga med
beviljade tillstånd?

-Om inget sådant hinder föreligger, när kan det genomföras?

Fråga från Jonas Petersson (C):

Sommargatan: hur har näringslivets och turistmålens synpunkter beaktats så som
lastzoner, utrymme för turistbussar att stanna och släppa av besökare till
Linnéträdgården?
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